



ပုဂံကညီဘုဂထံခဝုရှာန် မိခ်မုခ်ဝဲကျိလ်ခီကရဲး(၂)ဘျီတဘျီ တက်ကစီနီတြေးသုခ်ညါ



အီးကထိဘာန် ၁၉-၂၃, ၂၀၁၆နံနံ

ဖြီးဘျီခိရိဖိခိ, ဝုခ်တကူခ်

ပုဂံကညီဘုဂထံခဝုရှာန် မိခ်မုခ်ဝဲကျိလ်ခီကရဲး(၂)ဘျီတဘျီ တက်အီးထီခ်အမူး (၁၉. ၁၀. ၂၀၁၆)



ပုဂံတံခံခံသတီပျံလုလု သရဲမုခ်ခီးကထာန်မုခ်ရံထံသု, သရဲမုခ်ခီးကထာန်အဲခ်ဝါ, သရဲမုခ်ခီးကထာန်မုခ်မိခ်မိခ်

တက်ရဲခ်တက်ကျဲအံ အံဘုတံမအံ ဖဲလါအီးကထိဘာန်(၁၉-၂၃)သီ, ၂၀၁၆ နံနံ, ဖြီးဘျီခိရိဖိခိ, ကီတကူခ်နံနံလီ. တက်ထီထုမုခ်ဝဲ "မုလဲလီဟ်စီဆံသး ဆုတံလုတံပုခဲရံကမ" ယီဂူ ၃း၅, ရီ ၁ ၂း၁-၃, ၂တံ ၂း၂၁, လု ၄း၁၀-၁၉, မး ၅း၄၀, အး ၄း၁၁-၁၄ နံနံလီ. ဖဲ(၁၉.၁၀.၂၀၁၆) ဂါ(၉း၀၀)နံနံအံဆာကတီ မုတံတုလီဆဲးလီမံနံနံလီ. ဟါ(၃း၀၀)နံနံမုတံတုလီ ဟါတံအိခ်ဝံ, ဟါ(၅း၀၀)နံနံမုတံအီးထီမူးတံရဲခ်တက်ကျဲနံနံလီ.

တက်ရဲခ်တက်ကျဲတဘျီအံ မူးခိခ်မု သရဲမုခ်ခိခီးကထာန်ဖိစုဝါနံနံလီ. တက်အိခ်ဖိခ်ဖီးခိ တဘျီအံ ဘုတံအီးထီလု ပ.ဘ.ယ.ဖ ဝံကွဲ တံခုဆုနံနံလီ. ဝံပထံဘုဖိသံတဖု အတံ ဝဲကလံနံနံလီ. ပုထုကဖု အီးထီမူးမုဝဲ သရဲမုခ်ခိခီးကထာန်ကြဲထံခ်နံနံလီ. ပုတံတံ သတီပျံလု သရဲမုခ်ခီးကထာန်မုခ်ရံထံသု, သရဲမုခ်ခီးကထာန်အဲခ်ဝါ ခီးသရဲမုခ်ခီးကထာန်မုခ်

မိခ်မိခ်နံနံလီ. ပုဒုဆုနံတံလုသရဲမုခ်အံအု အကတီကမုဂ်လဲနံဆုတံသုထီပုနံနံလီ.

တံအီးထီမူးအတံရဲခ်တက်ကျဲအံဟါ ပုဟလီဆုနံနံမုဝဲ သရဲမုခ်မူးမူးသု(ဟ်မုခ်ဝဲ. ကျိပုနံနံတံသယဲ)နံနံလီ. ပုဟလီဆုနံ ဖဲထီလံစီဆံ, ဘါထုကဖုလုအံဝံ တံသးဝံ ခုနံလု ဝုမံကညီဘုထီထီမုခ်ကရဲနံနံလီ. နိတံခံအတံကတီ ဘုတံကတီအံလု သရဲမုခ် ဖိဂါ(ခဝုရှာန်ဟ်မုခ်ဝဲကျိပုဟလီဆုနံနံ) နံနံလီ. ပုကတီတုလီတံမုလီဆဲ ခီး ဖဲလံ တံဆာဂုလု သရဲမုခ်မုမူးဖိ (ခဝုရှာန်ဟ်မုခ်ဝဲကျိပုနံနံတံ)နံနံလီ. ဟ်ထွဲထီခံအံလု တံခုသု ညါကမုဂ်တဖုလု တမု ဟဲလု ထံဂုကီဂါခီး နံဟုဘုအံသုအတံဆာဂုဆာဝါနံနံလီ. ပနံ ဟု ဘုတံဆာဂုဆာဝါလု KKBC, KBCUSA, Singapore, MCC, MBC ခီး Women Organization Network-WON တဖုနံနံလီ.





တရားတော်ကျွေးအံ့ အိပ်အိတ်အားသွန်ညါ ကညီကလုပ်တိုက်မုန်လှာ အဖိုးစီသွန်တဖန်န့လီ။ တဘျီယီ ဘုန်တားသွန်ညါ တိုက်မုန်ဖိုးစီတဖန်လှာ ခဝုရားခိန်နာတဖန်န့လီ။ နာဟူဘုန်တားသးဝံင် ရိလှာ ခဝုရားတိုက်မုန်ဝဲကျိကမံးတံးစီဒီး ဝဲလီပုမာတော်ဖိတဖန်န့လီ။ ပုကတီးတူလီတားဒီး ဆာဂုဆာဝါတံးမုန်ဝဲ ခဝုရားခိန်န့သယံးန့လီ။ တံးထုကဖန်အလာအပွဲလှာ သရန်မုန်ခိန်ဒီးကထာန် မုန်စီဝဲ။ နာဟူဘုန်တားဘီးဘုန်သွန်ညါတဖန်န့လီ။ ပျံကတီးတရားကျွေးလှာ ကမုန်ထိသးဝံင်ဝဲ သရန်မုန်ခိန်န့ ဆိန်ဂုပျံတားန့လီ။ ဒီးတိုက်ထွဲထိုင်အံလှာ မူးသးပုံအတိုက်တရားန့လီ။ မူးသးပုံအသကာတိုက် ပုဟာလီဆုန်နီ မှာသရန်မုန်ပံးန့ဒီး သရန်မုန်ထွဲအံင်န့လီ။

ကီအဘုန်(၁၀) အိန်ဒီးတံးဟွန်ထိုင်တံးဆဲးတံးလှာ(၁၅)ပံးန့လီ။ ပုဟွန်ထိုင်တံးအဆိကတံးသမု မုန်ဝဲ ကီကမာမိပု၊ ကီတကူင်ဖိသုန်တဖန်, ကီကမာဖုဝဲ ပုကတီးဆာဂုဆာဝါတံးမုန် တကူင် ကီခိန်ကညီကလုပ်ကိတိုက်ခိန်ကျန် နီပိသွန်လှိုင်မို့ န့လီ။ ဝဲ ကီမိုင်, ကီတီအူပကူ, ကီတီအူ ဘဲမိပု, ကီတီအူကဲခါနဲကဲခါ, ကီအဝံင်ဘျီ, ကီဘျီ ဒီးကီထဲဒီးတဖန် ဟွန်ထိုင်တံးဆဲးတံးလှာ န့လီ။ ပျံကတီးတရားကျွေးလှာ ကစါခရိုင်အတိုက်ထုကဖန် ဒီးသးဝံင်ပျံကတီးလှာ "ကစါယုန်ရှူး အဘျူးအဖိုင်" န့လီ။



၂၀. ၁၀. ၂၀၁၆ တက်ရောက်တက်ကျွန်း ဝါး (၇:၀၀-၇:၃၀) နှစ်ရက်



ဖက်တက်ဘက်တော် ပုဂံပုဂံဆုနိုးနိုးမှတ် သရုပ်မှတ်ဝါဝါဖိ(ကော်ပိုင်သုတ်ယုတ်ဝတ်တော်မှတ်ကရာ နှစ်ရက်) နှစ်လီး အဆီနီဟူဘတ်တက်သးဝံသုနာလု သရုပ်မှတ်ကျိပ်မှုမိန့်လီး တံပုဂံပုဂံဆုနိုး ဖးထိုင်လံာ်စီဆုတအီး အီးထိုင်တက်ဘက်လီး ကမျက်ထိသးဝံသုနီး ဖးဖျိထိုင်လံာ်စီဆု "ရီ ၁၂၂၊ အူး ၄:၁၁-၁၄" တံ သရုပ်မှတ်ဒိုင်လုဒယာဒိုင်(စုကမိ) စံတံတံလီးတက်လီး တက်ဂ်ဖိပု "မူလဲလိာ် ဟ်စီဆုသး ဆုတံလုပုဒိုင်ကမာ" နှစ်လီး နီးဖးလီးဝဲ (၁)အိုင်မူလဲလိာ် (၂)တက်ဟ်စီဆုသး (၃)တက် လဲလိာ်လုတံလုထိုင်ပုထိုင်အက် ကစာ်ခိုင်ကမာနုပုဒိုင်လီး ပုထုကဖု အလုအပု မှတ် သရုပ်မှတ်ဖိရုပ်(ဆုဒုလု) နှစ်လီး ကမျက်ထိသးဝံသုပုဂံတံ ဆိုင်ပုဂံပုဂံတံလု သရုပ်မှတ်ဒိုင် ဒီးကထာ်စထဲလုဒိုင်လီး

ဝါး(၇:၃၀-၈:၃၀) နှစ်ရက်

ပုဂံပုဂံဆုနိုးလိာ်စီဆုမှတ် သရုပ်မှတ်ဒီးကထာ်အိုင်တံဂု(MIT) နှစ်လီး တက်ဂ်ဒိုင်တံ မှတ် "မူလဲလိာ်ဟ်စီဆုသးဆုတံလုပု ဒီးအပုဂံပုဂံကု ယုအကုအဂီလု ဒိုင်ကမာနုပု" လံာ်စီဆု ရီမု ၁၂၃-၃ နှစ်လီး



ဝါး(၁၀:၀၀-၁၂:၀၀) နှစ်ရက်

ပုဂံပုဂံဆုနိုးလိာ်စီဆုမှတ် သရုပ်မှတ်ဒီးကထာ်လုထူနှစ်လီး အတံဂ်မှတ် "ခွဲခါအတံတံတဖိုင်ဒီး ဟ်မှတ်ဟ်မာလုတံလုထိုင်ပုထိုင်အက်" နှစ်လီး မှတ်ဆါ (၁၂၀၀-၁:၀၀) နှစ်ရက် မှတ်တံအိုင်ဘူးအိုင်ခါအကတီလီး



ဟါ(၁:၀၀-၁:၄၅) နှစ်ရက်

တံသးဝံသုကီး ဒီဖျိလံာ်သးဝံသုကစာ်ယု ဒီးတံတံဖျိထိတဖိုင် အတံစံတံစါတံစါလု သရုပ်မှတ်ဖဲပဲလဲ ဒီးသရုပ်မှတ်ခဲရဲလဲ နှစ်လီး ပုဂံပုဂံဆုနိုးတံတဖိုင်မှတ် သရုပ်မှတ်အုအုဝု သရုပ်မှတ်တံဖျိဖိ သရုပ်မှတ်သုတံအိုင်ကျိပ်စီ ဒီးကွဲပုသုတဖိုင်နှစ်လီး



မင်္ဂလာ (၁:၄၅-၄:၃၀) နှစ်ရက်

မိုးဝဲ ကရုဏ်တော်ကတိလီသင်္ဂါးဒီး တာ်ဟံပျိုကွာတာ်အစာသွာ်တဖဉ်န့ဉ်လီၤ တာ်နီၤဖးလီၤ ကရုဏ်အိဉ်ဝဲ(၂၀)ကရုဏ်န့ဉ်လီၤ



မင်္ဂလာ (၆:၃၀-၇:၀၀) နှစ်ရက်

မိုးဝဲဟံတော်ဘါ ဟုဟာလီၤဆုဉ်နီၤ သရဉ်မုဉ်ပလဲထု (ကီၤထးဒီး), တာ်သးဝံဉ်ဆုဉ်နီၤလါ ကီၤဟံတြီၤ, ကီၤချာဉ်လွာ်ထုဉ်န့ဉ်လီၤ နဟုဘာဉ်တာ်ကစီဉ် ဒိဉ်တုဟံဉ်ထီဉ်လီၤဆီ လာသရဉ်မုဉ်လုဒယာဉ် (ကီၤကယါဖိာ်ပု) အိဉ်ယုာ်ဒီးတာ်ဒုးန့ဉ် ဘဉ်ထွဲဒီး ရှာမရံမုဉ်တဂဒီးကစာ်ခမံဉ်အဂုာ်လာ အပျိုဝဲပဲ (ယီၤဟာဉ် ၄:၁-၃၀)န့ဉ်လီၤ နဟုဘာဉ်တာ်သးဝံဉ်လါ ကီၤမိဉ်ဖးဟံမုဉ်ကရုဉ် တာ်ထုကဖဉ်လါ သရဉ်မုဉ်ဖိာ်(ကီၤဘျးဟံမုဉ်ကရုဉ်န့ဉ်)န့ဉ်လီၤ သးဝံဉ်ပျိုကွာတာ်ဝဲ ဆိဉ်ဂုာ်ပျိုတာ်လာ သရဉ်မုဉ်အိဉ် ဒီးကထာဉ်စုလွာ်ဝဲန့ဉ်လီၤ



မင်္ဂလာ (၇:၀၀-၈:၀၀) နှစ်ရက်

မိုးဝဲဟံတော်ဘါ ဟုဟာလီၤဆုဉ်နီၤမိုးဝဲ သရဉ်မုဉ်ထုလုဉ်ဒီး သရဉ်မုဉ်ဘဲဖးထု တဖဉ် န့ဉ်လီၤ တာ်ကတိလီသင်္ဂါးဒီး သရဉ်မုဉ်ဒီးကထာဉ်ဝဲဒုတံပါဖိ ဘဉ်ထွဲ "Violence against women" န့ဉ်လီၤ





ဝိ၊ (၁၀:၀၀-၁၂:၀၀) နှစ်ရက်

ပုဟ်ဟ်ဒီဟ်ဒီလီၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ထူထွဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲအတၢ်ဟ်ဟ်ဒီဟ်ဒီ တၢ်ဂ့ၢ်မ့ၢ်ဝဲ "ဟီၣ်မုၢ်ဒိၣ်အတၢ်ထံၣ် ဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ကဲဒိၣ် ကဲန့ၢ် ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိၤ" န့ၣ်လီၤ.



ဟါ (၁:၀၀-၁:၄၅) နှစ်ရက်

တၢ်သးဝံၣ်သကိး ဒီဖျါလံာ်သးဝံၣ်ကစၢ်ယွၤ ဒီးတၢ်တဲဖျါထီၣ်တဖၣ် အတၢ်စံၣ်စိၤတဲစိၤလၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ပလဲ ဒီးသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ခဲရဲလဲဒွဲ န့ၣ်လီၤ.

ဟါ (၁:၄၅-၄:၃၀) နှစ်ရက်

မ့ၢ်ဝဲ ကရၢ်(၂၀)ကရၢ် အတၢ်ကတိၤသကိးဒီး တၢ်ဟ်ဖျါက့ၤတၢ်အစၢအဆၢကတိၤန့ၣ်လီၤ.



ဟါ (၆:၃၀-၇:၀၀) နှစ်ရက်

မ့ၢ်ဝဲဟါတၢ်ဘါ ပုဟ်ဟ်ဒီဟ်ဒီ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်(၁၀၀)ကရၢ်ပုဟ်ဟ်ဒီဟ်ဒီ, တၢ်သးဝံၣ်ဆူၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိၤက့ၢ်အတၢ်မုၢ်ဒိၣ်ကရၢ် ဒီးကိၤဘျဲးဟီၣ်မုၢ်ဒိၣ်ကရၢ်န့ၣ်လီၤ. ရူးသကိးဒီးကရဲးခံဘျီတဘျီ တၢ်တီၢ်ထူဝဲ အိၣ်ထီၣ်တၢ်ဘါလၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်မူ(ကိၤတီၢ်အူကဲၤဒၢၣ်ကဲၤဘါ)န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကစီၣ် ဒီဖျါ တၢ်ဟ်ဟ်ထီၣ်လီၤသီတဖၣ် ဘၣ်တၢ်တီၢ်ဒိၣ်မဲအိၣ်လၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်, သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဟံးန့ၣ်, သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ထူအံၣ်ရဲ

ဒီးသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်သ့ၣ်စၢယံးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နၢ်ဟူဘၣ်တၢ်သးဝံၣ်လၢ ကိၤသီထံး ဟီၣ်မုၢ်ဒိၣ်ကရၢ်တဲ တၢ်ထုက တဖၣ်လၢခံလၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်မဲရၣ်(ကိၤကယါဖူး)န့ၣ်လီၤ. သးဝံၣ်ပျၢ်က့ၤတၢ်ဝဲ သိၣ်ဂ့ၢ်ပျၢ်က့ၤတၢ်လၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဖိစ့(ကိၤပကိၤတကူၣ်)န့ၣ်လီၤ.



ဟါ (၇:၀၀-၈:၀၀) နှစ်ရက်

မ့ၢ်တၢ်ကတိၤလီၤသီကတိၤ ပုဟ်ဟ်ဒီဟ်ဒီ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဟံးန့ၣ် ဒီးသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဟံးန့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတိၤလီၤသီလၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်စ့ခဲအဲလၢဘျီ. အတၢ်ဂ့ၢ်မ့ၢ်ဝဲ "ဟီၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးတၢ်ကူၣ်လဲၤ မၤကၤ" (Women and Economy) န့ၣ်လီၤ.

ဟါ (၈:၀၀-၉:၀၀) နှစ်ရက်

မ့ၢ်ဝဲ ကညီသးစၢ် ပုဟ်ဟ်ဒီဟ်ဒီတဖၣ် ဟံးဒီးဟ်ဟ်ထီၣ် တၢ်သးဝံၣ်အမုၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



အဝဲသွန်အတင်ထံဉ်



သရဉ်မုဉ်စုလဘာဉ်ရံဉ်
(ဆိဉ်ဗဲဒိဉ်တင်အိဉ်ဖိဉ်သရဉ်မုဉ်,
ကီဉ်ကယါဖိဉ်ပုဉ်)

ဒီကရဲးတဘျီအံဉ် ယဟဲတုဉ်ဒီးယသးခုဒိဉ်မးလီဉ်. ယထံဉ်ဘဉ်
ကွာတံဉ်သကီဉ်လီဉ်လံဉ်တဖဉ် ဒီးတံဉ်သကီဉ်တဖဉ် ကဲထီဉ်ခိဉ်န့ဉ်လုဉ်ခိဉ်
ပုဉ်ခိဉ်, တနီဉ်မးန့ဉ်တံဉ်လကပီဉ်ဒီးကထာဉ်လံဉ်န့ဉ်လီဉ်. ယဟဲတုဉ်ဘဉ်
ဒီကရဲးတဘျီအံဉ်ဒီး တံဉ်သ့ဉ်န့ဉ်ဆုဉ်ကယုဉ်ယလုဉ် ယသးပုဉ်န့ဉ်တသ့ဘဉ်
နီတဘျီ ဖဲယဟဲထီဉ်ဒီကရဲးတဘျီအံဉ်ဒီး ယထီဉ်တံဉ်မးလီဉ် လီဉ်စီဆဲး
အဆာကတီဉ် ဒီးယဟးလုဉ်ပုဉ် ယသီသီလုဉ်ကျဲကမုဉ်ဒီး ပုဉ်ဖိဉ်ယုဉ်,
ယလဲတုဉ်ဆူ ပုဉ်ကီဉ်အရူ ယုဉ်ဒီးယသးကီဉ်ဒီးန့ဉ်လီဉ်. အယိယဆာ
မုဉ်လုဉ်လုဉ် ဟီမုဉ်လုဉ် အဟဲထီဉ်ဒီကရဲးတဘျီအံဉ် မဲအသုတဟးဆူန့ဉ်
ဆူအံဉ်တဂုဉ် ဒီးကမးလီဉ်တံဉ်ဂုဉ်ဘဉ်ဘဉ်န့ဉ်လီဉ်. ပမုဉ်အိဉ်လုဉ် ကစီ
ယွဉ်ကလုဉ်ကထီဉ်ပုဉ်န့ဉ်, ပကနံဉ်ဟူဘဉ်ကစီယွဉ်အကလုဉ်ကထီဉ်န့ဉ်လီဉ်.
ပမုဉ်တအိဉ် လုဉ်ယွဉ်ကလုဉ်ကထီဉ်ပုဉ်ဘဉ်ဒီး ယွဉ်ကတီဉ်ပုဉ်, ကဗျုပုဉ်လီဉ်.

သရဉ်မုဉ်နီန့ဉ်ဖိ
(ပံဉ်ကီဉ်အတင်အိဉ်ဖိဉ်,
ကစာဉ်ပုဉ်ကတီဉ်
ဖိဉ်မုဉ်ကရုန့ဉ်ခဲဉ်စာဉ်,
ကီဉ်တီအုပကု)



ဒီကရဲးတဘျီအံဉ် မုဉ်တံဉ်အသိကတင်လုဉ်ယဂီဉ်လီဉ်. ယသးခု
ဒိဉ်မးလုဉ် ယထံဉ်ဘဉ်ခိဉ်န့ဉ် လုဉ်ခိဉ်ပုဉ်ခိဉ်တဖဉ်, တမုဉ်လီဉ်ဆီတဖဉ်
အယိလီဉ်. ထံဉ်ဘဉ်တံဉ်အါဒီး မးလီဉ်န့ဉ်ဘဉ်တံဉ်လီဉ်. ဘဉ်ဆဉ် ယထံဉ်
ဘဉ်လုဉ် တံဉ်အိဉ်တံဉ်ဆိးအလီဉ်န့ဉ် တံဉ်တဘဉ်လီဉ်ဘဉ်စးတဆဲးတကုဉ်
လီဉ်. ပအိဉ်အလီဉ် တံဉ်လုဉ်ထံဉ်ဒီးတံဉ်ဟးလီဉ်ဒီးအလီဉ်အိဉ်သယံ
အိဉ်ဒုဉ်တဖျဉ်လီဉ်. ပဝဲပအိဉ်တံဉ်လီဉ် ပအိဉ် တဆဲးဆဲးအယိ ပမုဉ်အိဉ်ဒီး
လုဉ်ထံဉ် ဘဉ်ခိဉ်လီဉ်သးဒီး တံဉ်ဆာကတီဉ်လုဉ်လီဉ်. ယထံဉ်လုဉ် တံဉ်လုဉ်
ထံဉ်ဒီးတံဉ်ဟးလီဉ်ဒီး မုဉ်အိဉ်တဖျဉ်စုဉ်စုဉ်န့ဉ် ကဂုဉ်ခိဉ်ဝဲဒုဉ်လီဉ်.
ဘဉ်ဆဉ်မုဉ်တံဉ်စီဖိ ဖဲယဟဲမးလီဉ်ဘဉ်တံဉ်အါအံဉ်လီဉ်. ဒီးလဲဉ်ဂုဉ်
ပသးမံကစီဒီးလီဉ်.



သရဉ်ဒီဉ်တု
(ဓုဉ်လုဉ်တံဉ်အိဉ်ဖိဉ်,
ကီဉ်တကုဉ်)

ယဟဲထီဉ်ကီဉ်တကုဉ်တံဉ်မးလီဉ်ဝဲ ယသံကွဉ်န့ဉ်ခဲဉ်သယံ
သရဉ်ဒီဉ်ယွဉ်ဒုဉ်မုဉ်လုဉ် ယထီဉ်ဟီမုဉ် ဒီကရဲးသ့ဉ်. အဝဲတံဉ်ယုဉ် နထီဉ်
သ့ဉ်လီဉ်. ယထဲအီဉ် ယကထီဉ်တုဉ်မုဉ်နီဉ်ဖိလီဉ်. မုဉ်လုဉ်ယကဘဉ်ကုဉ်ဆုဉ်
တံဉ်တံဉ်လုဉ် ယတံဉ်အိဉ်ဖိဉ်အယိလီဉ်. ယမဲ မုဉ်ပုဉ်ကုဉ်န့ဉ်, သုဉ်ယုဉ် ဝတံဉ်
ဖိလီဉ်. ယဆဲးလီဉ်ယမံဉ်လုဉ် ယမဲအမံဉ်ဒီး ယထီဉ်တံဉ်မးလီဉ်လုဉ်အလီဉ်
လီဉ်. ယထီဉ်တံဉ်မးလီဉ်ဒီး ယတံဉ်ထံဉ်န့ဉ်ဟီမုဉ်တနီဉ် မးသးဒီး ဟီမုဉ်
ဒီကရဲး တဘျီယးဒီးအီဉ်လီဉ်. ယထံဉ်ဘဉ် သရဉ်မုဉ်ဖးဒီးတဖဉ်လုဉ်
ဟဲလုဉ်ထံဉ်ကီဉ်ကုဉ် ဒီးတဘျီအဝဲသ့ဉ် မုဉ်အုဉ်ပထံဉ်လီဉ်ကီဉ်ပုဉ်ဖိလီဉ်.
အယိယသးခုဘဉ်လီဉ်. တံဉ်ကဲဘျုးအိဉ်လုဉ်ယဂီဉ်လီဉ်. ယဒီးန့ဉ်ဘဉ်
တံဉ်လုဉ် ဒီကရဲးတဘျီအံဉ်ဒီး ကဲထီဉ်တံဉ်အုဉ်သးအါမးလုဉ်ယဂီဉ်လီဉ်.

